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Nr 67 
Justitiekanslerns begäran om utredning gällande 
obesvarade e-postmeddelanden inom rimlig tid 
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157 I1 

Beslut 
Ålands landskapsregering beslöt att svara enligt bilaga 1, I123E51. 

Motivering 
Reservkraften på Åland är komplicerad och i samband med diskussionen gällande 
dieselkraft anläggningens (G1) avvecklande redogjordes även för hela 
reservkraftssituationen i media. Där redogjordes bl.a. för kabelanslutningar till Sverige och 
Finland samt den lokala tillgängliga kapaciteten på Åland. 

Bakgrund 
Landskapsregeringen mottog den 3 juni 2022 avsändarens e-postfråga om hur dagens 
reservkraft för elförsörjningen är uppbyggd. 
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Dokumentnamn Brevnr 

Utlåtande 157 I1 

Ärendenr Datum 
ÅLR 2023/4569 29.6.2023

Hänvisning 

Justitiekanslerns begäran om utredning 
OKV/2532/10/2022 

Kontaktperson 

Justitiekanslerämbetet 
Pb 20, 00023 Statsrådet 

Ärende 

Justitiekanslerns begäran om utredning gällande 
obesvarade e-postmeddelanden inom rimlig tid 

Landskapsregeringen (LR) har den 6 juni 2023 mottagit en begäran från Justitiekanslern 
om utredning gällande två st. obesvarade e-postmeddelanden som en privat person 
skickat 2 januari och 3 juni 2022. Dessa innehåller frågor som relaterar till Covid-19 
pandemin och reserv el-kraftförsörjningen på Åland. 

Fråga gällande reservkraften på Åland 
Landskapsregeringen mottog den 3 juni 2022 avsändarens e-postfråga om hur dagens 
reservkraft för elförsörjningen är uppbyggd.  

Eftersom Åland är en ö är det en utmaning att under de flesta omständigheter tillse att 
kontinuerlig el försörjning upprätthålls. Det är en rad aspekter som kan påverka och olika 
scenarion kan framställas gällande störningar i försörjningen. 

Under år 2021 och även senare förekom det diskussioner om en av Mariehamns energis 
(ME) större elproducerande dieselkraftverksanläggning (G1) skulle avvecklas. 
Anläggningen hade varit i drift sedan 1984 och dess funktion ifrågasattes i samband med 
att Kraftnät Åland (KNÅ) som är systemnätsansvarig driftsatte en ny och kraftig 
elförsörjningskabel till finska fastlandet.  Det skedde år 2016 och därefter ingick G1- 
anläggningen inte längre i beredskapsunderlaget och nyttjades mycket sparsamt. 
Det fanns förslag och tankar om G1- anläggningen skulle bevaras eftersom den ännu var 
driftsduglig, men efter utredning och diskussion med berörda parter tog ME beslutet att 
den skulle avvecklas. 

Diskussionen om G1- anläggningen och därmed hela reservkraftssituationen presenterads 
även i media där det redogjordes bl.a. för kabelanslutningar och den lokala tillgängliga 
kapaciteten på Åland. 
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Det kan konstaterats att några förändringar i upplägget inte skett sedan dessa 
redogörelser. Etablering av ny lokal elproduktionskapacitet, ämnad för reservkraft är 
ytterst kostsam och om det varit aktuellt skulle det med all sannolikhet även ha 
presenterats i media.  

Utgående från avsändarens e-postmeddelande är det uppenbart att avsändaren är insatt i 
den komplicerade frågan gällande reservkraften på Åland, varför landskapsregeringen 
gjorde bedömningen att mera information än det som allmänt presenterats inte fanns att 
ge. Landskapsregeringen konstaterade även att förfrågan inte hänförde sig till utövande 
av fri- och rättigheter eller till någon service som privatpersoner har rätt till, utan var en 
allmänt hållen undran om reservkraft. 

Som redogjorts kan ett stort antal olika scenarion med ingående faktorer ställas upp och 
peka på eventuella brister. Dock har landskapsregeringen, aktörer och allmänheten att lita 
på att KNÅ som är systemnätsansvarig och även ansvarig för reservkraften i landskapet 
täcker de flesta situationer om den ordinarie elförsörjningen är bruten. 

Minister Annette Holmberg-Jansson 

Inspektör  Henrik Juslin 




